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Hr. professor dr, Jens Holt, 70 Mr. Ringgade, Aarhus.

Kære Holt, Tale for din opringning idag og for forslaget om at indkalde Vendryes som gæsteforelæser i
København og Aarhus for Raslc-ørsted Tondet. Jeg glæder mig over den gode idé, og venter altsaa an-
søgninge^tilsendt mig til medunderskrift og indsendelse til fon- dets s e lsretariat. 1 200 kroner er nok det
højeste beløb, der opnaas i tilfælde som dette. Men jeg synes man skal forsøge det, ogsaa under hensyn til
at Vendryes er en ældre mand og hører til 'les grosses légumes'. Maaske var det en idé at sige, at man vil
indbyde ham til at holde 1 å 2 forelæsninger baade i Aarhus og i København. Eller man kan blot sige: nogle
faa forelæsningerjhvert sted. Det er nemlig et brugeligt argument for at man søger om et saa relativt stort
be- løb, at der er udsigt til, at det vil dreje sig om mere end én fore- læsning. Det forpligter naturligvis paa
den anden side ikke os; men det er heller ikke usandsynligt, at Vendryes, hvis han kommer, gerne holder
mere end én forelæsning hvert sted. Som du muligvis véd, er tforretningsgangen i Rask-Ørsted fondets
bestyrelse den, at forslag om Indkaldelse af fremmede foredragshol- dere ikke behandles i
hovedbestyrelsen, men at forretningsudvalget er bemyndiget til at disponere over en samlet sum til
fordeling paa dette formaal. Da jeg ikke er medlem af forretningsudvalget, er derfor min indflydelse paa
sager af denne art stærkt begrænset. Men Blatt er jo medlem af forretningsudvalget, og vil være den nær-
meste til at tage sig af sagen dér. Jeg tilraader at benytte en kraftig og ikke for kortfattet be- grundelse, saa
at man forstaer, at det er en sag af virkelig betyd- ning. Ellers falder den muligvis igennem i trængselen af
forslag (ansøgninger); det var tilfældet nu i december med flere særdeles velbegrundede forslag, og det
skulde jo nødig ske. Antagelig skal jeg i den nærmeste tid lejlighedsvis skrive til Vendryes i andre
anledninger, men nævner saa ikke denne sag for ham, med mindre du siger til. Det er rimeligvis ogsaa
meget rigtigt, hvad du siger, at det er bedre at indbyde ham, naar pengene er sik- rede.

Venlige hilsener din hengivne

J.nn | B
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p.s. Rask-Ørsted Fondets dame i Undervisningsministeriet har lovet mig at sende 2 ansøgningsblanketter til
dig idag.
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